
Városunk képviselő-testülete nevében
áldott karácsonyt, békés, boldog új esztendőt kívánunk! 
Horváth Richárd polgármester, Szinyei András alpolgármester, Lestyán Balázs alpolgármester
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Hatvanban hosszú évek óta hagyomány, hogy a város közö-
sen készül fel a karácsonyra és együtt ünnepelnek a hatvani-
ak. Advent idején egymást váltják a programok a városban.

Advent második va-
sárnapján a Szent 
Adalbert-templom-

ban, ahol a Grassalkovich 
énekegyüttes lépett fel, 
Ambruzs Berill operaéne-
kes és az Újhatvani Római 
Katolikus Általános Iskola 
Liturgikus Gyerekkórusá-
nak közreműködésével. Ezt 
követően a főtéren folytató-
dott a program, ahol a vásári 
forgatag, igazi karácsonyi 

hangulatot varázsolt a Kos-
suth térre.  A meghitt kör-
nyezetben Krizsán Zoltán 
atya arról beszélt, hogy az 
adventi időszakban, alkal-
massá tehetjük magunkat 
arra, hogy Isten beléphessen 
az életünkbe. – Fontos, hogy 
felismerjük azokat a dolgo-
kat önmagunkban, amiket 
ki kell javítani és meg kell 
oldani. Előkell készíteni az 
utat Isten számára, annak 

érdekében, hogy részese le-
hessen az életünknek. Isten 
útja a mi kezünkben is van, 

hiszen mi döntjük el, hogy 
befogadjuk-e a lelkünkbe – 
részletezte. Ezt követően az 
atya egy kisfiú segítségével 
meggyújtotta a városi adven-
ti koszorú második gyertyá-
ját, így fellobbant a remény 
lángja is.

Advent harmadik vasár-
napján megtelt a Hatva-
ni Evangélikus Templom, 
Szekeres Tamás hozta el a 
Benned szól a dal – 25 év az 
Omegában zenei produkci-
óját. A szakrális műsorban 
közreműködött a Hatvani 
Ökumenikus Vegyeskar. A 

program a főtéren folytató-
dott, ahol Kocsik Mónika 
evangélikus lelkész osztotta 
meg ünnepi gondolatait a 
jelenlévőkkel. – Eljött Isten 
szeretete Jézus Krisztusban, 
és minden egyes nap be tud 
lépni az életünkbe, és meg-
kapjuk tőle azt amire igazán 
vágyunk, szükségünk van. 
A békességet, a szeretetben 
töltött együttlétet, a meg-
lepetés örömét. Reménnyel 
telve várjuk most is a kará-
csony ünnepét, advent har-
madik vasárnapján – fogal-
mazta meg.

A beszédet követően a lel-
késznő gyerekek segítségével 
gyújtotta meg a harmadik 
gyertyát. Így már az öröm 
lángja is ég, jelezve, hogy a 
következő vasárnap már a 
szentestét ünnepeljük.

A város adventi koszorú-
jának utolsó gyertyáját Hor-
váth Richárd polgármester 
gyújtja meg december 23-án 
17 óra 30 perckor.

Az adventi szombatokon 
pedig egymást váltják a fellé-
pők a Kossuth téri színpadon: 
Peter Srámek, Oláh Gergő és 
Szabó Ádám után az utolsó 
alkalommal Takáts Nikolas 
ad koncertet december 23-án.

Rimán A.–Varga D.

Együtt készül az ünnepekre a város

2023. DECEMBER

A polgármester évértékelő 
beszédében hangsúlyozta, 
a világban történő válságok 
és számos nehézség ellenére 
Hatvan sikeres évet zár. Hor-
váth Richárd úgy fogalma-
zott, a költségvetés továbbra 
is kiegyensúlyozott és stabil, 
a helyi közösség pedig egyre 
erősebb, a hatvaniak számít-
hatnak egymásra.

A városzászló bevo-
nulásával kezdődött 
Hatvan évzáró ün-

nepsége a Nagy Endre Ren-
dezvényteremben. Horváth 
Richárd évértékelő beszédé-
ben részletesen beszámolt a 
2023-as év eseményeiről. A 
polgármester felidézte a vál-
ságkezelés kihívásait és em-
lékeztetett arra, hogy idén a 
biztonság költségvetését kel-

lett összeállítaniuk, amellyel 
az volt a céljuk, hogy megvéd-
jék a hatvaniakat. Úgy fogal-
mazott, a büdzsét a rugalmas-
ság határozta meg. – Ebben a 
nehéz időszakban folyama-
tosan alkalmazkodnunk kell, 
mindig figyelni kell a kör-
nyezetet és igazodnunk kell a 
történésekhez, mert aki nem 
képes az alkalmazkodásra, 
elveszik. Ezt a rugalmasságot 
építettük be a költségvetés-
be, mindezt úgy valósítottuk 
meg, hogy közben nem emel-
tünk adókat, és semmit sem 
terheltünk rá a hatvani em-
berekre és a hatvani vállalko-
zásokra. Ezzel párhuzamosan 
pedig szigorú gazdálkodást 
vártunk el az intézményektől 
és az önkormányzati cégektől 
– hangsúlyozta.

3. OLDALON

Horváth Richárd: 
sikeres évet zár Hatvan

Hatvan Város Önkormányzatának lapja



A készételek mellett gyü-
mölcsöt, pékárut, szalon-
cukrot, és egyéb alapélelmi-
szereket is átvehettek azok, 
akik regisztráltak az ese-
ményre.

A Szociális Gyermekjó-
léti és Egészségügyi 
Szolgálat épületében 

szervezte meg idei adventi 
akcióját a Hatvani Karita-
tív Összefogás Egyesület. A 
készételek mellett almát, ke-
nyeret, gyümölcsöt, szalon-
cukrot, és többfajta alapélel-
miszert is hazavihettek azok, 
akik előzetesen regisztráltak 
az eseményre.

A csomagokért nem kellett 
fizetni. Szepesiné Balog Kin-
ga így fogadta a lehetőséget. 
– Boldog nagymama vagyok. 
Az unokáimért vagyok itt. 
Nagyon nagy segítsék ez a 
családoknak – mondta. Csaba 
Mónika elmondta, mit jelent 
számukra az élelmiszercso-
mag. – Nagyon nagy segítség. 

Van otthon egy kislány és 
mellette ez nagyon sokat je-
lent – részletezte.   

Összesen 500 adag élelmi-
szercsomaggal várták a csa-
ládokat a Hatvani Karitatív 
Összefogás Egyesületének 

tagjai, az adventi akció so-
rán – mondta Smidné Vereb 
Julianna a szervezet elnöke. 
– Nagyon örülünk, hogy idén 
is sikerült megszervezni az 
eseményt. Nagyon köszönjük 
a támogatóinknak, és bízom 

benne, hogy a nálunk meg-
forduló családok is örömmel 
veszik ezt a lehetőséget – 
hangsúlyozta.      

Hozzátette, hogy az étel-
osztás eseménye után, az 
Újhatvani Római Katolikus 

Általános Iskolába mentek, 
ahol az intézmény tanulói 
által összeállított csomago-
kat vették át.  Ezeket még 
karácsony előtt szétosztják a 
rászoruló családok gyermeke-
inek. Smidné Vereb Julianna 

azt is elmondta, hogy a kö-
vetkező évben, február 17-én, 
a Grassalkovich Művelődési 
Házban szervezik meg a ru-
habörzét, amelyre minden 
érdeklődőt szeretettel várnak.  

Szeniczey Csaba 1. OLDALRÓL

A polgármester kijelentette, 
hogy sikeres évet zár Hat-
van, hiszen nem csak meg-
őrizték a település gazdasági 
stabilitását és függetlenségét, 
de a szakmai gazdálkodás 
teret nyitott arra, hogy új-
raindulhassanak az önerős 
beruházások, és különböző 
projekteket is tudnak támo-
gatni. – Indul az újhatvani 
bölcsőde beruházás, ami 437 
millió forintba kerül, ehhez 
az önkormányzat 256 millió 
forintot tesz hozzá, emellett 
hamarosan elkészül a hatvani 
jégcsarnok is, ez a beruházás 
540 millió forintba kerül és 
ehhez 160 millió forinttal 
járul hozzá a város. Ezek 
igen komoly számok ebben 
a helyzetben, és mi a nehéz 

időszak ellenére is tudunk se-
gíteni – részletezte.

Horváth Richárd hangsú-
lyozta, hogy ebben az évben is 
olyan alapértékek mentén ha-
ladtak előre, amelyeket a hat-
vaniakkal közösen határoztak 
meg. Kiemelte, az elért ered-
ményeket komoly kihívások 
mellett sikerült véghez vinni, 

ennek köszönhetően pedig 
az elmúlt időszakban még 
erősebb közösség alakult ki a 
városban, és bebizonyosodott, 
hogy a hatvaniak törődnek 
egymással, és együtt döntenek 
minden lépésről. – Hatvan 
egyik alappillére a partnerség, 
ez azt jelenti, hogy mi, hat-
vaniak együtt döntünk, erről 

szól a Közösségi Költség-
vetés és erről szól a Hatvani 
Konzultáció, amikor megkér-
dezzük a hatvaniakat, hogy 
mondják meg nekünk, merre 
menjünk, mi az irány. Az ész-
revételeket pedig beépítjük a 
költségvetésbe, a mindenna-
pokba, a fejlesztési tervekbe és 
e szerint működünk tovább. 

Ne más mondja meg nekünk, 
mi a helyes irány, nálunk job-
ban ezt senki sem tudja, mi 
határozzuk meg az irányokat 
– mondta.

Horváth Richárd beszá-
molt arról, hogy a szakmai 
munka a nehézségek ellenére 
sem állt meg, így idén is szá-
mos rangos elismerést nyert 
el a város. Átvehettek három 
Városmarketing Gyémánt 
Díjat és a Virágos Magyar-
ország Környezetszépítő Ver-
seny különdíját is. A polgár-
mester emellett beszédében 
méltatta a Hatvani Karitatív 
Összefogás Egyesület és a 

Pro Natura Mozgalom mun-
káját is. Továbbá kiemelte az 
önkormányzat és a civil szer-
vezetek rendkívül erős össze-
tartását.

A városvezető évértékelőjét 
követően az eseményen több 
díjat is átadták. A „Dr. Papp 
Zolán kitüntető emlékgyűrű 
– közügyért” kitüntetést Fejes 
Zsuzsanna a Hatvani Polgár-
mesteri Hivatal humánpoli-
tikai referense, és Johancsik 
Mónika a Hatvani Polgár-
mesteri Hivatal Gazdálkodási 
Irodavezetője kapták meg.

Az est során a polgármesteri 
díszokleveleket is átadtak, így 
kitüntették Bacsa Tibor hely-
történészt, Hatvani Gábor 
Györgyöt a Fotókuckó Hat-
van Facebook-oldal létrehozó-
ját, Karsai Ferenc Benedeket 
jégkorongozót, Kiss Zoltán 
hegedű és brácsatanárt, ka-
maraművész és karmestert és 
Teréki Beátát a Pulzus Sport 
Egyesület vezetőjét.

A program zárásaként a 
Jazzformers zenekar műsorát 
hallgathatta meg a közönség.

Rácz- Szénási Réka
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Ötszáz adag ételt osztottak szét 
a Karitatív összefogás tagjai 

Horváth Richárd: 
sikeres évet zár Hatvan

A zeneiskolát támogatják az újévi hangversennyel
A képviselők 33 napiren-
di pontról döntöttek az év 
utolsó testületi ülésén. Ha-
tároztak egyebek mellett 
helyi fiatalok életkezdési 
támogatásáról, a testület 
2024. évi munkatervéről, 
valamint arról is, hogy az 
újévi hangverseny jegybe-
vételéből befolyó összeggel 
a Kocsis Albert Zeneiskolát 
segítik majd.

A képviselők döntöttek 
arról, hogy most is 
támogatják a Hat-

vani Rendőrkapitányság, a 
Heves Vármegyei Kataszt-
rófavédelmi Igazgatóság, va-
lamint a Hatvan és Vidéke 
Mentőalapítvány munkatár-
sait. Emellett négy csecse-
mő életkezdési támogatását 

is megszavazták. – Nagyon 
fontosnak tartom a kéklám-
pások támogatását, mivel ők 

a közösségünk megbecsült 
tagjai. Amikor bajban va-
gyunk, elsőként jönnek, és ha 

kell, saját testi épségüket is 
kockáztatják értünk. Mind-
egyik kéklámpás szervezet-

nek nagyjából 300 ezer forint 
értékben viszünk ajándékot, 
ezzel köszönjük meg a mun-
kájukat, ezzel ismerjük el a 
hivatásukat és mindazt, amit 
ezért a közösségért, ezért a 
városért tesznek – mondta a 
polgármester.

A napirendi pontok meg-
vitatása során a képviselők 
határoztak még a testület 
jövő évi munkatervéről is és 
szavaztak arról is, hogy 29 
millió forinttal támogatják 
a Markovits Kálmán Városi 
Uszodában történő intézmé-
nyi úszásoktatást. – Hatvan 
esetében az idei évben is 2 
milliárd forint volt az az ér-
ték, amelyet az önként vállalt 
feladatokra elkülönítettünk. 
Ebben többek között benne 
van a gyermekek úszástá-

mogatása, mivel a fiatalok 
egészségének megőrzése és 
fejlesztése kiemelten fontos 
– hangsúlyozta.

A képviselőtestület mind-
ezeken túl döntött arról is, 
hogy az újévi koncert jegybe-
vételéből származó összeg-
gel a Hatvani Kocsis Albert 
Zeneiskola alapítványát – a 
Hatvani Állami Zeneiskolá-
ért Alapítványt – támogatják 
az iskola fejlesztése céljából. 
Továbbá határoztak arról 
is, hogy tovább növelik az 
elektromos rollerek számát 
és új lerakó pontok is lesznek, 
ugyanis a tesztüzem alatt ér-
kezett tapasztalatok alapján 
előszeretettel használják a 
hatvaniak ezt a közlekedési 
formát.

Rácz-Szénási Réka

Az eseményen összegezték 
az elmúlt egy év történé-
seit. Idén is számos pályá-
zatot nyertek el, így több 
újítást tudtak elvégezni iro-
dájukban is. Mindezeken 
kívül több élelmiszerlánc 
támogatja munkájukat, 
aminek köszönhetően na-
ponta több száz kiló élel-
met tudnak szétosztani a 
rászorulók között.

Évzáró ünnepséget 
tartott a Hatvan 
Város és Környéke 

Mozgáskorlátozottainak 
Egyesülete. A Radnóti téri 
székhelyükön megrendezett 
eseményen több mint szá-
zan vettek részt, ahol ösz-
szegezték az elmúlt egy év 
történéseit. Stuhár Jánosné 
Sándor Mária 12 éve tagja 
az egyesületnek. Kiemelte, 
hogy szereti ebben a közös-
ségben tölteni az idejét. – 
Az tetszett meg leginkább, 
hogy itt nagy, összetartó 
közösség van. Nyaranta 
szoktunk üdülni is járni, 
ami nagyon jót tesz a moz-
gáskorlátozott betegeknek – 
foglalta össze.

Az egyesület aktívan részt 
vesz a város életében, szoro-
san együttműködnek a többi 
között a Hatvani Karitatív 
Összefogás Egyesülettel. 
Voltak a Szeretet Szombat 
elnevezésű eseményen is, 
ahol rászoruló családok ré-
szére a ruhaosztásban segéd-

keztek. Mindezeken kívül az 
év során számos pályázatot 
nyertek el, illetve felaján-
lások is érkezett hozzájuk, 
ezeknek köszönhetően pél-
dául új hűtőszekrényt tudtak 
venni, kifestették az irodá-
jukat és több millió forint 
értékben kaptak bútorokat. 
Élelmiszerláncok is támo-
gatják munkájukat, így na-

ponta több mint kétszáz kiló 
élelmet tudnak szétosztani 
rászorulók között. Nagyné 
Siraky Szilvia, a Hatvan Vá-
ros és Környéke Mozgáskor-
látozottainak Egyesületének 
titkára elmondta, hogy moz-
galmas évet tudnak maguk 
mögött. Hozzátette, hogy 
a jövőre nézve is sok tervük 
van. – Nagyon sok álmunk 

van, amit szeretnénk meg-
valósítani. Ez nyilván annak 
függvénye is, hogyan sike-
rülnek majd a pályázataink. 
Szerencsére elmondhatjuk, 
hogy ebben az évben min-
den pályázatot elnyertünk – 
mondta.

Az eseményen tiszteletét 
tette Horváth Richárd pol-
gármester, valamint Smidné 
Vereb Julianna önkormány-
zati képviselő. A városvezető 
beszédében megköszönte az 
egyesület egész éves munká-
ját, hangsúlyozta továbbá tá-
mogató tevékenységük fon-
tosságát. – Önök nincsenek 
egyedül a mindennapokban. 
Akik itt munkálkodnak, 
tudják és átérzik a problémá-
jukat, és ott segítenek, ahol 
csak tudnak – részletezte.

Varga Dorottya

Búcsúztatta az évet a Gáspár 
András Bajtársi Egyesület. 
Az eseményen a tagok fel-
elevenítették az idei prog-
ramjaikat és kirándulásaikat, 
valamint emlékplakettel 
köszöntötték a kerek évfor-
dulót ünneplő születésnapos 
tagjaikat is.

Évösszegző rendez-
vényt tartott a Gás-
pár András Bajtársi 

Egyesület. Az eseményen 
beszámoltak az idén elvégzett 
munkáról, valamint a közös-
ségi programjaikat is felidéz-
ték. Az eseményen Horváth 
Richárd polgármester beszé-
dében méltatta az egyesületet. 
– Azt tapasztalom, hogy erős 
közösség alakult ki, akik tá-
mogatják egymást és közösen 

élik meg a boldog pillanatokat 
is – mondta.

Az egyesületnél tisztújí-
tás is történt idén, így Barta 
János lett, a Gáspár András 
Bajtársi Egyesület új elnöke, 
aki elmondta, hogy az idei 
évet is aktívan töltötték. – 
Kiemelkedő évről beszélünk, 
hiszen megünnepelhettük az 
egyesület megalakulásának 50 
éves fennállását is. Emellett 
sok rendezvényünk volt, meg-
emlékeztünk egyesületünk 
névadójáról is, valamint több 
koszorúzáson is részt vettünk 
– részletezte. Az ünnepi ren-
dezvényen emlékplakettel, 
valamint ajándékkal köszön-
tötték azokat a tagjaikat, akik 
2023-ban kerek évfordulós 
születésnapjukat ünnepelték.

Rimán Alexandra

Közös ünnep 
a bajtársiaknál Értékelte 2023-at 

a mozgáskorlátozottak egyesülete



Fennállásának tizedik évfordulóját ünnepli a hatvani Hegy-
alja Sóbarlang. Ezalatt az idő alatt több ezer látogató gyógy-
ulását segítette a sóterápia. A természetes ásványi anyag 
ugyanis jó hatással van a szervezetre, segíti a légzőrendszer 
megfelelő működését, valamint bőrbetegségek is kezelhető-
ek vele. A hatékonyságot pedig hang- és fényterápia növeli.

Tíz évvel ezelőtt nyi-
totta meg a kapuit 
Hatvanban a Hegy-

alja Sóbarlang. Az akkori 
átadáson jelen volt Horváth 
Richárd polgármester és Szi-
nyei András alpolgármester. A 
városvezetők akkor úgy fogal-
maztak, hogy a helyiség kiala-
kítása hasznos kezdeménye-
zés, mivel egy betegség során a 

hatvaniaknak nem kell mesz-
szire utazniuk a természetes 
gyógymódért. Tóth Ferencné 
a kezdetektől visszatérő ven-
dég, főként egészségmegőrzés 
céljából használja a sóterápiát. 
– Mindig eljövök amikor fáj a 
fejem, vagy feszültebb vagyok. 
Egy óra alatt teljesen feltöl-
tődök, utána sokkal jobban 
érzem magam – foglalta össze.

Az ötven négyzetméteres 
szobában összesen öt tonna 
Parajdi só van elhelyezve, a 
falakon pedig himalája sóból 
készült kiegészítők található-
ak. Kialakítottak benne egy 
relax-sarkot, illetve a gyere-
keknek úgynevezett som-
okozót, amiben játszhatnak. 
A helyiség része mindezek 
mellett egy olyan generátort 
is, ami százszázalékos porsót 
juttat a levegőbe. Békési Já-
nosné, a hely tulajdonosa el-
mondta, hogy több betegség 
megelőzésére és kezelésére 
használható a természetes 
ásványianyag. – A felsőlégúti 

megbetegedésekre nagyon 
hatásos minden korosztály 
számára. Kezelünk arc- és 
homloküreg gyulladásos, 
asztmatikus és kruppos gye-
rekeket kimagasló eredmény-
nyel – részletezte. Hozzátette, 
hogy olyan bőrbetegség, mint 
például az ekcéma is hatáso-
san kezelhető ezzel a termé-
szetes ásványianyaggal.

A sóbarlangban rendszere-
sen tartanak olyan programo-
kat, mint baba-mama foglal-
kozás és jóga. 

Kezdőkép: Hegyalja 
Sóbarlang Hatvan

Varga Dorottya

December hatodikán a 
gyermekek személyesen is 
találkozhattak a Mikulás-
sal. Délután a főtéren várta 
őket, beszélgethettek vele, 
fényképezkedhettek, akik 
pedig egész évben jól visel-
kedtek, ajándékot is kaptak 
tőle.

December hatodikán, 
délután három órától 
érkeztek a gyerekek 

és a szüleik a Kossuth térre. 
A legtöbb családnál már járt a 
Mikulás, azonban a kisebbek 
közül sokan még nem talál-
koztak személyesen a nagy-
szakállúval, ezért a legtöbben 
azért jöttek ki a városháza 
előtti térre, hogy a saját sze-
mükkel lássák a Télapót.

Jól viselkedtek a hatvani 
gyerekek 2023-ban – erre már 
a Mikulás hívta fel a figyel-
met. Hozzátette, hogy idén is 
nagy örömmel találkozik a ki-
csikkel, mert ilyenkor mindig 

nagyon szép dalokat és verse-
ket hall tőlük. – Azért jöttem 
újra ide vissza, mert tavaly is 
nagy élményt okozott nekem 
ez a találkozás, és úgy láttam, 
hogy a gyerekek idén is öröm-
mel fogadtak – mondta.  

A Mikulásra sokan vol-
tak kíváncsiak, és arra is volt 
lehetőség, hogy egyenként 
elbeszélgessenek a gyere-
kek a varázslatos télapóval. 
A kicsik ajándékot is kaptak. 
Mindeközben pedig ingyen 

lovaskocsikázásra is várták a 
családokat.

A Hatvani Karitatív Ösz-
szefogás Egyesület aktivistái 
is kint voltak a Kossuth téren. 
Ünnepi finomságokkal várták a 
családokat, amelyekért szintén 

nem kellett fizetni – mond-
ta Smidné Vereb Julianna, a 
szervezet vezetője. - Csaknem 
400 adag kakaóval készültünk. 
Azt gondoljuk, hogy ezt az 
italt mindenki nagyon szereti. 
Hoztunk még forró teát is, de 

nemcsak teával és kakaóval ké-
szültünk, hanem nagyon finom 
mézes puszedlivel is, mert azt 
is nagyon szereti a Mikulás, 
és biztos, sok gyermeknek is a 
kedvence – fogalmazott.

Szeniczey Csaba

Tízéves a hatvani 
sóbarlang

Gyerekek öröme: Mikulás a főtéren
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Kézműves foglalkozások, rejtvények várták a családokat  

Az ezredforduló rockvilágát idézték meg a könyvtárban

Karácsonyi játszóházzal és 
kézműves vásárral készültek 
a családok számára a könyv-
tár munkatársai. A színes 
programok között a gyere-
kek saját maguk készíthet-
tek ünnepi dekorációkat.

Lehetőség volt rá, 
hogy a gyerekek sa-
ját maguk készítse-

nek ünnepi dekorációkat. 
Szamosvári Döníz elmond-
ta, hogyan lesz gyöngyből, 
textilből, és cérnából kará-
csonyfa. – Egy karácsonyfát 
készítek, amibe hat gyöngyöt 
kell fűzni, tűvel és cérnával, 
és majd egy szép karácsony-
fa lesz belőle – részletezte. 
Hadler Flórián rajzok kiszí-
nezését választotta tevékeny-
ségnek. A vonalvezetéséből 
látszott, hogy nem először 
ragadott ceruzát. – Otthon 

is sokat szoktam gyakorolni 
a színezést. Most ilyen kará-
csonyi rajzokat készítek szí-
vesen – mondta a kisfiú.   

A kézműves műhelyen kí-
vül vásár is várta az érdeklő-
dőket, valamint a teakészítés 
rejtelmeibe is betekintést 
nyerhettek az érdeklődők 
– mondta a gyermekkönyv-
tár vezetője. Vitayné Kepes 
Gabriella azt is elmondta, 
hogy irodalmi játékkal is ké-
szültek. – Van egy kis lepo-
relló, amin van öt vers részlet. 
Ezekből a versekből szavak 
hiányoznak. Nekik meg kell 
keresni a könyveket és a ver-
set, és ki kell egészíteni a hiá-
nyos szövegeket – részletezte.    
A rejtvények mellett egy Uta-
zó Játéktár elnevezésű foglal-
kozás is várta a gyerekeket. 
A program célja, hogy a ki-
csik, a különböző feladatokat 

megoldva, játszva tanuljanak 
a természetről, vagy a hagyo-
mányok ápolásáról – mondta 
Mikes Gábor, animátor. – A 
tematika mindig adott. Most 
advent, és a karácsonyi ün-
nep témájával foglalkozunk, 
de ezen kívül van még Föld 
Világnapja, Hungarikum, és 
még sok egyéb terület, amivel 
találkozhatnak a gyerekek. 
Úgyhogy minden témában 
otthon vagyunk – hangsú-
lyozta.

Az intézmény munkatár-
sai legközelebb január 13-án 
szerveznek hasonló programot 
a könyvtárban. Akkor majd a 
felnőttek kézműveskedhetnek, 
a gyerekeknek pedig kialakí-
tásra kerül egy mesesarok, így 
a szülők akkor is nyugodtan 
alkothatnak, ha elhozzák a 
csemetéiket.  

Szeniczey Csaba

A 2000-es évek könnyűzenei 
élete volt a középpontban 
az Ady Endre Könyvtárban. 
A Szubkultúrák lenyomatai 
Hatvanban elnevezésű ese-
ményen keresztül, a helyi 
rock életről tudhattak meg 
többet az érdeklődők. A 
könyvtár előadótermében 
január 12-ig egy tematikus 
kiállítást is megtekinthet-
nek az érdeklődők.

Folytatódott a Szub-
kultúrák lenyomatai 
Hatvanban elnevezé-

sű program az Ady Endre 
Könyvtárban. A rendezvé-
nyen most a 2000-es évek 
könnyűzenei életéről és az 
akkor működő klubokról volt 
szó. Az eseményen a hatvani 
zenészek mellett, olyanok is 
bemutatkoztak, akik testkö-
zelből követték végig a helyi 
rock élet alakulását, akár sa-
ját kiskocsmájuk pultjából. 
A programon Bacsa Tibor 
helytörténész beszélgetett 
Sósné Mészáros Andreával, 
Mészáros Józsival, Tari Bo-
tonddal és Tari Ottóval.

Sósné Mészáros Andrea 

„Dolly” elmondta, hogy szá-
mára felejthetetlen volt a 
2000-es évek, szívesen tekint 
vissza arra a korszakra, úgy 
véli teljesen más volt az élet 
akkoriban. – A kocsmákban 
erős és összetartó közösségek 
alakultak ki az évek alatt. Na-
gyon sok programot szervez-
tünk, gyermeknapkor például 
állatsimogatóval készültünk a 
kicsiknek. Mindezek mellett 
március 15-én egy ünnepi 
műsort valósítottunk meg, 
melynek részeként a szóra-
kozóhely vendégei verseket 
adtak elő. Azt tapasztaltam 
akkoriban, hogy a rockerek 
nagyon jó emberek voltak – 
emlékezett vissza.

A programon régi kon-
certfelvételekkel, videókkal 
és fotókkal elevenítették fel 
a 2000-es évek hangulatát. 
Mindezek mellett a könyv-
tárban kiállítás is nyílt az ak-
kori koncertek beharangozó 
plakátjaiból, valamint a szó-
rakozóhelyek életképeiből. A 
tárlatot január 12-ig tekint-
hetik meg az érdeklődők a 
könyvtárban.

Rimán Alexandra

Meglepetés várta a vásárlókat Hatvan legnagyobb be-
vásárlóközpontjában. A Polifónia Vegyeskar egy úgyne-
vezett flashmob koncerttel kedveskedett a vevőknek, az 
adventi időszak alkalmából.

Meglepetés flash-
mob koncertet 
adott a Polifónia 

Vegyeskar az egyik hatva-
ni bevásárlóközpontban. A 
tagok egyenként kezdtek el 
énekelni az üzlet sorai kö-
zött, majd végül az egész 
kórus dalra fakadt. Az ese-
ményen résztvevők adventi 
és karácsonyi énekeket ad-
tak elő. A meglepett vásár-

lók érdeklődéssel figyelték 
az előadást, voltak, akik a 
telefonnal rögzítették a vá-
ratlan eseményt, és sokan 
csatlakoztak a daloláshoz is.

Regős Zsolt karnagy el-
mondta, hogy a kórusba új 
tagok jelentkezését is várják, 
olyan énekeset keresnek, 
akik szívesen tartoznának 
egy vidám és innovatív csa-
pathoz.  Rimán Alexandra

Adventi flashmobot tartott 
a Polifónia Vegyeskar
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Csupán hároméves volt 
Karsai Ferenc Benedek, 
amikor megkapta szü-

leitől első korcsolyáját, akkor 
még senki nem sejtette milyen 
tehetség lakozik benne. Telen-
ként gyakran látogatták a Hat-
van főterén felállított jégpályát, 
hamar megtanulta használni az 
eszközt. Édesapjával és nagy-
bátyjával ezután hosszú órákon 
keresztül rótta a köröket. Későbbi 
edzője, Szőke Attila is itt figyelt 
fel a jégen magabiztosan mozgó 
fiatalra, ő tanácsolta szüleinek 
a jégkorongozás lehetőségét. – 
Nem sokkal később ellátogattunk 
hozzá egy edzésre, még most is 
emlékszem, amikor először botot 
adtak a kezembe, hogy találjam el 
a korongot. Annyira megtetszett 
a jéghoki, hogy beiratkoztam – 
eleveníti fel a kezdeteket. Ekkor 
a Jászberényi Fókák szupermini 
csapatában kezdett el játszani, 
szívesen emlékszik vissza az ott 
töltött időre.

Karsai Ferenc Benedek örök-
mozgó gyerek volt, a sport iránti 
élénk érdeklődése mindig meg-
mutatkozott. Több mozgásfor-
mát kipróbált, a Hatvani Kos-
suth Lajos Általános Iskolában 

eltöltött évei alatt kézilabdázott, 
úszott és floorballozott, valamint 
a jégkorongozással párhuzamo-
san az FC Hatvan labdarúgócsa-
patát is erősítette. – Szerintem 
nem sok olyan fiú van, aki ne 
focizott volna. Nagyon szerettem 
azt is, azonban a kettő együtt már 
sok volt, így választanom kellett. 
Végül azért a jégkorongozás mel-
lett döntöttem, mert kihívást lát-
tam benne, ami új célokat adott 
– mondja.

Adottsága a jégen hamar ki-
bontakozott, edzője tanácsára 
olyan lehetőséget kerestek neki a 
szülei, ahol kamatoztathatta tu-
dását. Így került hatévesen a Vasas 
SC-hez, ahol máig a Jégkorong 
Szakosztály aktuális korosztályá-
nak állandó tagja, immár nyolc 
éve. Ezalatt az idő alatt rendsze-
resen vett részt hazai és nemzet-
közi tornákon a Vasas színeiben. 
Csapatával bemutatkoztak példá-
ul Pozsonyban, Prágában, Ljubl-
janában, Stockholmban, Moszk-
vában és a kanadai Quebecben. 
Fifikás játékával többször foglal-
kozott a Jégkorongblog, a HVG 
egyik riportere pedig azt írta 
róla, hogy istenáldotta tehetség. 
– Karsai olyan dolgokat produkál, 

hogy saját kapusa is csak a jeget 
tudja püfölni botjával örömében 
– olvasható a cikkben lövő- és 
cseltechnikájáról, amihez egy 
videóválogatás is társul.

Karsai Ferenc Benedek tavalyi 
szezonja kiemelkedően eredmé-
nyesre sikerült. A Vasas SC csapa-
taival a nemzeti bajnokságon U14 
korosztályban negyedik, míg U16 
korosztályban harmadik helyen 
végeztek. A Magyar Jégkorong 
Szövetség válogatott tagjaként 
pedig részt vett az U14, U15, va-
lamint az U16 korosztályok prog-
ramjain, mérkőzésein. – Ebben a 
szezonban legeredményesebben 
a Lettországban megrendezett 
Riga Kupa döntőjében szerepel-
tünk, az U15-ös válogatottal har-
minc induló csapat közül az első 
helyen végeztünk, erre nagyon 
büszke vagyok – részletezi.

Szintén a tavalyi évben, szept-
emberben lehetősége nyílt a finn 
Jokerit Helsinki U14 csapatának 
edzésein részt venni. A következő 
szezon kezdeténél már próbajá-
tékosként szerepelt a klub mecs-
csein. Az ottaniak is kiszúrták 
tehetségét, így felajánlották neki 
az U15 és U16 csapatokban a 
védő posztját, így Karsai Ferenc 
Benedek most első osztályban 
27-es mezszámmal szeli Finnor-
szág jégpályáit. – Ez egy nagyon 
jó lehetőség, hiszen a finneknél 
hatalmas a jégkorong kultúra, és 

remek lehetőséget ad a fejlődésre. 
Az egyik legnagyobb célom, hogy 
a felnőtt magyar válogatott játé-
kosa legyek – foglalja össze. Hoz-
záteszi, hogy jelenleg a finn baj-
nokság alapszakaszának végéhez 
közelednek. Csapatával szépen 
haladnak előre a tabellán. Már a 
következő szezonra is marasztal-
ták az ifjú jégkorongozót.

Amikor arról kérdezem, hogy 
mennyire erőszakos sport a jég-
korong, elneveti magát, rögtön 
tudja mire gondolok. A pályán 
ugyanis bizonyos szabályok sze-
rint hagyják a játékosokat vere-
kedni. – Nem szoktam kezdemé-
nyezni, azonban magamért és a 
csapattársaimért mindig kiállok – 
mondja. Kiemeli, hogy jó viszony 
alakult ki közöttük, ott töltött 

pár hónapja alatt barátokra talált 
bennük.

Külföldi tartózkodása sok vál-
tozást hozott Karsai Ferenc Be-
nedek életébe. Folyamatosak az 
edzések, hetente 20 órát gyako-
rol, és átlagosan két meccse van 
egy hétvégén. A legnehezebbnek 
mégis a tanulást tartja, mivel két 
helyen jár iskolába. Magyar-
országon egyéni tanrendben a 
9. osztályt végzi egy budapesti 
gimnáziumban, míg Helsinki-
ben nyolcadikos, a finn nyelvet 
sajátítja el angolul. – Az angol 
már nagyon jól megy, nem sokat 
kell gondolkoznom, a csapattár-
saimmal is így kommunikálunk. 
Ami pedig a finn tudásomat illeti, 
azon még bőven van mit csiszol-
ni, de dolgozok rajta. – Kiemel-
kedő sporttevékenysége mellett 
tanulmányi átlaga sem romlott. 
Amikor elballagott a Kossuth-
ból, a Honvédelmi Minisztérium 
Sportért Felelős Államtitkárságá-
tól megkapta a „Magyarország jó 
tanulója, jó sportolója” elismerést, 
a napokban pedig a városvezető 
évértékelőjén polgármesteri dísz-
oklevéllel tüntették ki.

Nem sok szabadideje marad, ha 
mégis akad pár órája, szívesen ját-
szik a számítógépen vagy a baráta-
ival rendeznek rögtönzött meccse-
ket a befagyott tavak jegén. Most 
a téli szünetben hazalátogat majd 
a családjához, együtt fogják tölte-
ni a karácsonyt. Természetesen az 
edzések itthon sem maradnak el, 
ahogy fogalmaz nem eshet ki a ru-
tinból. Karsai Ferenc Benedek há-
lás mindazoknak, akik körülveszik 
őt: motiváló edzőinek, megbízha-
tó csapattársainak, valamint segítő 
tanárainak. A legtöbbet azonban 
édesanyjának, édesapjának és hú-
gának köszöni, amiért támogatják 
őt abban, hogy egyszer valóra vál-
hasson a legnagyobb álma.

Varga Dorottya

Karsai Ferenc Benedek: 
a világ legjobb jégkorongozói 
közé szeretnék tartozni
Ez a fő célja a fiatal sportolónak, aki jelenleg a finn első osztályú Jokerit HC Hel-
sinki U15 és U16 jégkorongcsapatainak tagja. Véleménye szerint sikerei céltuda-
tosságának, kitartásának és a rengeteg gyakorlásnak köszönhető. Karsai Ferenc 
Benedeket a napokban polgármesteri díszoklevéllel tüntették ki.
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A szaloncukor az adven-
ti időszak hagyományo-
san népszerű terméke. A 
nemzeti agrárgazdasági 
kamara körképe szerint 
egy-egy háztartás éven-
te 1 kilónyi szaloncukrot 
vásárol, a legkedveltebb a 
zselés, a marcipános, a kó-
kuszos, a karamellás és a 
csokoládékrémes.

A Magyar Édesség-
gyártók Szövetsé-
gének tájékoztatása 

szerint Magyarországon 
évente közel 3500 tonna 
szaloncukrot vásárolnak a 
fogyasztók. A szaloncukor-
értékesítés – a koronavírus-
sal erősen sújtott 2020-as 
év kivételével – évről évre 
növekvő tendenciát mutat, 
az egyik legnépszerűbb sze-
zonális terméknek számít a 
karácsonyi időszakban.

Egy-egy háztartás évente 
átlagosan 1 kilónyi szalon-
cukrot vásárol, és továbbra 
is a legkedveltebb íz a zselés, 
a marcipános, a kókuszos, a 
karamellás és a csokoládé-
krémes. A prémium édessé-
gek az elmúlt tíz évben kü-
lönösen kedveltekké váltak, 
ez a fajta édesség egyben 
ajándék is lehet. Ugyanak-

kor ezen drágább termékek 
iránt – az infláció miatt – 
most valamelyest csökkenni 
látszik a kereslet. Mind-
amellett továbbra is kereset-
tek a cukormentes, vegán és 
egyéb alternatív édességek.

A szaloncukor gyártásá-
hoz szükséges alapanyago-
kat jellemzően a világpiacról 
szerzik be a vállalkozások, 
annak ellenére, hogy több 
hazai gyártó kínálatában is 
szerepelnek egyes előállí-
táshoz szükséges alapanya-
gok (pl. marcipán, cukor). 
A hazai alapanyaggyártók 
mennyiség és ár tekinteté-

ben azonban nem tudják 
teljesíteni a multinacionális 
gyártók igényeit, így a hazai 
alapanyag-beszállítás alap-
vetően a gyümölcsökre és 
a feldolgozott termékekre 
korlátozódik. Komoly ki-
hívás a jelenlegi időszak az 
édességkészítők és -gyártók 
számára, ugyanis egyetlen év 
alatt két nagyon fontos alap-
anyag, a cukor és a kakaó ára 
is több mint másfélszeresére 
nőtt. Ez begyűrűzik a sza-
loncukrok árába is.

A szaloncukrok ízesítése 
igen változatos, a harmadik 
alkalommal megrendezésre 

kerülő, civil kezdeménye-
zésű „Az Év Szaloncukra” 
versenyre a gyártók min-
den évben száznál több ízt 
neveznek be, egyebek közt 
olyan különlegeseket is, 
mint aranygaluskás, robba-
nócukros, vörösboros aszalt 
szilvás marcipános. A ter-
mékek között már évekkel 
ezelőtt megjelentek a hozzá-
adott cukrot nem tartalmazó 
szaloncukrok is, amikkel a 
gyártók a fogyasztói igények 
változását követik.

Az adventi időszakban a 
szaloncukor, az üreges figu-
rák és az adventi naptár a 
legkedveltebb édesség. Bár 
eredetileg a szaloncukor 
külföldről érkezett hazánk-
ba, korábbi formájától any-
nyira eltér, hogy joggal te-
kinthetjük hungarikumnak. 
A papírba csomagolt, erede-
tileg fondant, azaz cukorszi-
rupból készült nyalánkság 
német közvetítéssel jutott 
el a történelmi Magyaror-
szágra, és vált népszerűvé 
egész területén a XIX. szá-
zad végére, így Szlovákiá-
ban és Romániában is van 
hagyománya a karácsonyfa 
szaloncukorral feldíszítésé-
nek – írja a nak.hu.

nak.hu

Még mindig a zselés szaloncukor 
a legkeresettebb

„Mi, hatvaniak törődünk egymással!” Milyen jó ezt kimondani, de az még jobb, ha teszünk is érte.
A Hatvani Karitatív Összefogás Egyesület ebben az évben is minden lehetőséget megragadott, hogy segítsen a gyermekek napjait megszínesíteni. 
Gyermeknapon finom süteménnyel, lufikkal, zsákbamacskával, becsengetés előtt táskagyűjtéssel, füzetcsomagokkal, írószerekkel, az őszt egy óriáske-
rekes utazással zártuk, decemberben pedig együtt kakaóztunk a Főtéren a Mikulással, és a Vadászati Kastélyban karácsonyfát díszítettünk.
A nagycsaládos és idős embereknek ruhabörzét szerveztünk több alkalommal, együtt majálisoztunk a Népkertben, és Advent harmadik hetében finom 
melegételt, szaloncukrot, almát és kenyeret osztottunk szét 300 családnak.
Köszönjük a támogatók önzetlen segítségét, és mi jövőre is itt leszünk.

Áldott békés ünnepeket kívánunk!

Hatvani Karitatív Összefogás Egyesület 2023

SZPONZOROK 2023
Centervill Kft.
Floris Gourmet Kft.
Tőzsér Optika
Trinox 60 Bt.
5. Bio Co
Bubi-vill Kft.
Füzeséri Építő Zrt.
Global-Line Kft.
Horváth Rudolf Intertransport
Intertanker
Kavicsút Kft.
Ledvillszer Kft.
Lipóti Kenyérgyár
NORMA BAU Kft.
Perla X Kft.
Prémium Autóház
SZERELVÉNYBOLT60
ZÖFE Kft.
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